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Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012. év i
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésérc, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (11. 24.) OGY határozat 124 . § (]) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani
Balog Zoltán az Emberi Erőforrás Minisztériumát vezető Miniszter Úrhoz

Mi a kormány szándéka a korkedvezményes iTyugdljazássrrl?
címivel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Ez év végén a törvény szerint megsz űnik a korkedvczmcnycs nyugdíjazás lehet ősége_ Ezt azok
vehették igénybe, akik éveket dolgoztak veszélyes munkakörökben és az egészségük védelm e
érdekében korhatár elő tt mehettek nyugdíjba .

Akik - férfiaknál legalább 10 évet, miknél 8 évet - olyan munkakörben dolgoztak, amely a
jogszabály szerint korkedvezményre jogosították a dolgozói, 2 évvel el őbb mehettek nyugdíjba,
mint a normál korhatár esetén . További évekkel többletkedvezményt szerezhettek. Amennyiben a
rendszer megsz űnik, akkor további jogszerz ő évekre nincsen lehet őség. Aki pedig például 9 évet
tudott csak ledolgozni, az elveszíti a lehetőségét annak, hogy előbb menjen „nyugdíjba” .

A kormány a 2010-es ciklus elején kihirdette, hogy megszünteti a nyugdíjkorhatár elő tt nyugdíjba
vonulás lehet őségét . Ez az elv azonban már születésének pillanatában megdő lt, mert választási
ígcrctük volt, hogy 40 éves munkaviszony után lehető séget ad a nőknek a korhatár elő tti
nyugdíjazásra _

Ugyanakkor, hogy mégis megőrizzék a korábbi elvet a nyugdíjkorhatárt be nem töltők esetében a
korábbi nyugdíjat átnevezték ellátássá. Ilyen korhatár előtti ellátást kaphatnak azok is, akik kell ően
sok idő t veszélyes munkakörben dolgoznak .

A kormány utoljára 2012-ben foglalkozott átfogóan a kérdéssel, amikor az átalakítással járó
konfliktus, valamint a költségvetési hatások miatt ügy döntött, hogy 2014 . december 3l-ig
meghosszabbítja a rendszer m űködését_ Azaz eddig az id őpontig lehet gyűjteni a kedvezmény
igénybe vételéhez az éveket, illetve a munkáltatók is gyarapítják extra befizetéssel a központ i
költségvetést . Ma kb .: 45-50 ezer ember után fizetnek extra járulékot a munkáltatók .

Tisztek Miniszter Úr !

Az őszi törvényalkotási programban a parlament nem kíván foglalkozni a korkedvezménye s
nyugdíjazás kérdéssel . Kérdezem, tehát hogy miért tartanak bizonytalanságban több tízeze r
embert? Mi a szándéka a kormánynak a korkedvezményes nyugdíjazással?
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nn-ól nem is beszélve, ha jövőre megsz űnne a korkcdvcrmény rendszere, akkor az állam 18-1 9
milliárd extra bcfizctéstöl esne el, ami érzékenyen érinti a költségvetést is .

Várom megnyugtató válaszát !

Budapest, 2014_ október 21,

országgyíilési képvisel ő
(MSZP)
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